



An initiative of the
Faculty Development Office,
Faculty of Medicine and Health Sciences,
McGill University

LEADERSHIP DEVELOPMENT PROGRAM

MAY 6 - 9, 2024

McGill Faculty Club and Conference Centre, 3450 McTavish

Objectives

By the end of this Program, I will be able to:

- Identify my goals as a leader in the health professions and discuss ways of achieving these goals
- Analyze my leadership styles and consider how style influences my practice, using different models of leadership and change
- Apply a framework for analyzing change to specific situations in my professional contexts
- Describe an approach to establishing and leading effective teams
- Identify different conflict management styles and negotiation strategies
- Discuss how I manage the challenges of equity, diversity and inclusion (EDI) as a Leader
- Discuss key issues related strategic planning
- Articulate ways in which to promote mentorship in my settings

Target Audience

This Program is designed for faculty members of the Faculty of Medicine and Health Sciences at McGill University. It is geared towards those for whom leadership forms part of their current or future career trajectory. Participants will have an opportunity to work on their own leadership challenges and should be in a position to implement their new skills in the workplace upon completion of the Program. All applications will require the approval of the applicant's Department/School/Unit Chair or Director.

Preliminary Program

Monday, May 6, 2024

PM - Personal Effectiveness I: Defining Your Vision & Career Path

Tuesday, May 7, 2024

AM - Leadership Styles & Skills

PM - Leadership Panel: The Rewards and Challenges of Leadership

PM - Leading Change

Wednesday, May 8, 2024

AM - Effective Teams

PM - Conflict Management

Thursday, May 9, 2024

AM - Strategic Planning: A Tool for Organizational Development

AM - Inclusive Leadership: An Introduction to Principles of EDI in Leadership

PM - Roundtable Discussions: Leadership Opportunities and Challenges

PM - Personal Effectiveness II: Making Your Vision Real



**Faculty
Development
Office**

To apply, or for more information about this program, please consult our website at:

<https://www.mcgill.ca/medhealthsci-facdev/programs/ldp>

or contact Maria Di Lemme at the Faculty Development Office.

(514) 398-4985 or facdev-events.med@mcgill.ca

This course will be accredited as a group learning activity as defined by the Maintenance of Certification Program of the Royal College of Physicians and Surgeons of Canada (Section 1) and The College of Family Physicians of Canada (MainPro+).



Une initiative du Bureau
de la formation professorale,
Faculté de médecine et des sciences
de la santé,
Université McGill

PROGRAMME DE DÉVELOPPEMENT DU LEADERSHIP

LE 6 À 9 MAI 2024

Cercle Universitaire de McGill, 3450 rue McTavish

Objectifs

À l'issue du programme, je pourrais :

- Formuler mes objectifs en tant que dirigeant dans les professions de la santé et explorer des façons d'atteindre ces objectifs
- Analyser mon propre style de direction et analyser l'influence du style sur ma pratique dans différents modèles de leadership et de changement
- Appliquer un cadre d'analyse du changement à différentes situations dans mon propre contexte professionnel
- Décrire une approche de création et de direction d'une équipe efficace
- Reconnaître les différents styles de gestion des conflits et stratégies de négociation
- Discuter les défis en matière d'équité, de diversité et d'inclusion (ÉDI)
- Discuter de grands enjeux liés à la planification stratégique
- Articuler les moyens de promouvoir le mentorat dans mon propre contexte professionnel

Public cible

Le programme est conçu pour les membres du corps professoral de la Faculté de médecine et des sciences de la santé de l'Université McGill. Il est destiné aux membres qui sont ou qui seront appelés à exercer des fonctions de direction dans leur trajectoire professionnelle. Les participants pourront travailler à relever leurs propres défis en matière de leadership et seront en mesure de mettre leurs acquis en pratique en milieu de travail au terme du programme.

Programme provisoire

Lundi le 6 mai 2024

Après-midi - Personal Effectiveness I: Defining Your Vision & Career Path

Mardi le 7 mai 2024

Avant-midi - Leadership Styles & Skills

Après-midi - Leadership Panel: The Rewards and Challenges of Leadership

Après-midi - Leading Change

Mercredi le 8 mai 2024

Avant-midi - Effective Teams

Après-midi - Conflict Management

Jeudi le 9 mai 2024

Avant-midi - Strategic Planning: A Tool for Organizational Development

Avant-midi - Inclusive Leadership: An Introduction to Principles of EDI in Leadership

Après-midi - Roundtable Discussions: Leadership Opportunities and Challenges

Après-midi - Personal Effectiveness II: Making Your Vision Real

L'animation des séances se déroulera en anglais, mais comme toujours, nous espérons que tous seront à l'aise de s'exprimer en anglais ou en français.



Bureau
de la formation
professorale

Pour vous inscrire ou obtenir de plus amples renseignements, visitez notre site Web (en anglais):

<https://www.mcgill.ca/medhealthsci-facdev/programs/ldp>

ou communiquer avec Maria Di Lemme au Bureau de la formation professorale

(514) 398-4985 ou facdev-events.med@mcgill.ca

Ce programme sera accrédité comme activité d'apprentissage collectif agréée (section 1) selon la définition du programme de Maintien du certificat (MDC) du Collège royal et le Collège des médecins de famille du Canada (MainPro+).